

FERRAIUOLI LLC

Estate Planning Group

January 16, 2014

NOTICE TO CLIENTS AND FRIENDS

RECENT AMENDMENT TO PUERTO RICO'S INTESTATE ORDER OF SUCCESSION

On December 26, 2013 the Governor of Puerto Rico signed into law Act 170-2013 to amend Articles 903 and 909 of the Puerto Rico Civil Code of 1930, as amended. The amendments modify intestate succession rights of the surviving spouse so they now inherit before siblings and nephews, if there are no descendants and ascendants of the deceased person in the succession line.

Before this amendment, the surviving spouse was in the fourth line of succession, and was only entitled to inherit in the intestate succession if there were no descendants (children and grandchildren), ascendants (parents and grandparents), and preferred collaterals (siblings and nephews) of the decedent.

With this new amendment, the order of intestate successions has been reversed to establish the preferential right of the surviving spouse to inherit if there are no descendants and ascendants in the succession line, before siblings and/or nephews.

Individuals domiciled in Puerto Rico without a will with substantial assets should consider if and how these changes could impact the order of their successors, and their overall estate planning.

This document has been prepared for information purposes only and is not intended as, and should not be relied upon as legal advice. If you have any questions or comments about the matters discussed in this notice, wish to obtain more information related thereto, or about its possible effect(s) on policy or operational matters, please contact any of the professionals indicated below.

CAMBIOS RECIENTES AL ORDEN SUCESORAL EN LA SUCESIÓN INTESTADA

El 26 de diciembre de 2013 el Gobernador de Puerto Rico firmó la Ley 170-2013 para enmendar los Artículos 903 y 909 del Código Civil de Puerto Rico de 1930, según enmendado. Las enmiendas modifican el orden de la sucesión intestada, y establecen el derecho del cónyuge viudo a heredar antes que los hermanos y sobrinos, si no hay descendientes y ascendientes en la línea sucesoral.

Antes de la enmienda, el cónyuge sobreviviente se encontraba en el cuarto lugar de la línea sucesoral, y sólo tenía derecho a heredar en la intestada si no existían descendientes (hijos y nietos), ascendientes (padres y abuelos), y colaterales preferentes (hermanos y sobrinos) del causante.

Con la nueva enmienda se invierte el tercer y cuarto orden de la sucesión intestada para establecer el derecho preferencial del cónyuge viudo a heredar si no hay descendientes y ascendientes en la línea sucesoral, precediendo a los hermanos y sobrinos.

Individuos domiciliados en Puerto Rico sin testamento y con activos sustanciales deben considerar si y cómo estos cambios pueden impactar el orden de sus herederos, y su planificación sucesoral en general.

Este documento ha sido preparado únicamente con fines informativos y no pretende ser, ni debe ser utilizado como una opinión legal. Si tiene alguna pregunta o comentario acerca de los asuntos tratados en este anuncio, desea obtener más información relacionada con el mismo, o sobre sus posibles efectos sobre la política o cuestiones operativas, por favor contacte a cualquiera de nuestros profesionales abajo indicados.

René J. Avilés García – raviles@ferraiuoli.com
Eduardo Tamargo-Motroni – etamargo@ferraiuoli.com
Héctor Lebrón – hlebron@ferraiuoli.com